
 

 

                      

Z Á P I S 

 

z 5. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 23. 10. 2013 
  

 

Dne 23. 10. 2013 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Základní škola Karlovy Vary, Poštovní 19, příspěvková organizace 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15.00 hodin a skončeno v 17.00 hodin 

Přítomni:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula,  

  Mgr. Vladimír Hůrka JUDr. Radan Večerka 

Omluveni: Mgr. Jana Petříková  

Neomluveni:  / 

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

 Zdeňka Bečvářová – ředitelka 2. Mateřské školy Karlovy Vary  

  

             

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 28. 08. 2013  

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 28. 08. 2013 

4. Příprava rozpočtu OKŠT na rok 2014 – aktuální informace 

5. Investice do školských zařízení o prázdninách – zhodnocení 

6. Dotace na rok 2014 

7. Přehled o počtech žáků na základních školách a v mateřských školách v Karlových Varech 

8. Různé, diskuze 

9. Návrh usnesení 

10. Závěr 

 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

 

 

1. Schválení programu 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen.



 

 

2.  Schválení zápisu č. 4 / 2013 

Zápis č. 4 / 2013 ze dne 28. 08. 2013 byl všemi přítomnými členy komise schválen. Dodatečně byl 

omluven z jednání JUDr. Radan Večerka, který byl pracovně mimo Českou republiku. 

 

 

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 28. 08. 2013 

Byla provedena kontrola úkolů a usnesení z jednání komise dne 28. 08. 2013 – úkoly byly splněny. 

Komise se opět zabývala možností publicity škol. Bylo konstatováno, že školská zařízení mají velice 

omezený prostor prezentace své činnosti v regionálním tisku, případně v rozhlasovém a televizním 

vysílání. Mnoho úspěchů a uskutečněných akcí se nepodaří rozšířit mezi veřejnost města. 

 

Komise ŠVD doporučuje radě města vyčlenit v Karlovarských radničních listech jednu stránku pro 

potřeby a prezentaci školských zařízení.  

 

pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula, Mgr. Vladimír Hůrka,                             

JUDr. Radan Večerka, Věra Bartůňková 

proti: nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

4.  Příprava rozpočtu OKŠT na rok 2014 – aktuální informace 

 

Ing. Škaryd informoval o průběhu příprav rozpočtu na rok 2014. V letošním roce OKŠT hospodaří 

s rozpočtem ve výši 169,481 mil. Kč, limit výdajů rozpočtu pro rok 2014 byl stanoven na 147,943 mil. 

Kč, tj. o 21,538 mil. Kč méně (o 12,7 %). V oblasti školství zůstává návrh rozpočtu včetně návrhu 

finančních plánů jednotlivých příspěvkových organizací, který byl zpracován a odevzdán v období 

letních prázdnin. Poslední změna v návrhu rozpočtu obsahuje snížení finančních prostředků 

v jednotlivých dotačních titulech (kultura, sport, volnočasové aktivity). Nadále se rozpočet upravuje 

podle výsledku jednání vedení města se zástupci politických klubů zastupitelstva města. 

 

 

5.  Investice do školských zařízení o prázdninách – zhodnocení 

 

Ing. Škaryd v krátkosti shrnul jednotlivé investiční akce, které se o letních prázdninách uskutečnily. 

Postupná obnova objektů mateřských a základních škol je jednou z priorit současného vedení města, 

jen do mateřských škol bylo letos investováno přes 13 mil. Kč, další finanční prostředky směřovaly do 

základních škol, zřejmě nejvýznamnější investicí je vybudování nového školního hřiště na ZŠ 

Poštovní. Toto téma bylo též v programu jednání poslední porady ředitelů mateřských a základních 

škol.  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

6.  Dotace na rok 2014 

 

Ing. Škaryd podal informace o dotačních pravidlech města. Poskytování dotací se řídí závazným 

dokumentem – Zásadami pro poskytování dotací z rozpočtu Statutárního města Karlovy Vary. Dotace 

se poskytují na základě žádosti (termín pro podání řádné žádosti je stanoven na 30. 09. kalendářního 

roku předcházejícího roku čerpání dotace, mimořádné žádosti je možné podat kdykoliv v průběhu 

roku). Žádost je projednána v příslušné komisi, která též navrhuje výši podpory, konečnou výši dotace 

potom schvaluje rada města nebo zastupitelstvo města. Dotace se poskytují na období kalendářního 

roku. Částka k rozdělení dotací na rok 2014 byla oproti roku 2013 snížena. Stejně jako v posledních 

letech budou v rámci dotační politiky města podporovány aktivity v oblasti kultury, sportu, 

volnočasových aktivit, lázeňství, cestovního ruchu a mezinárodních vztahů, sociální sféry, 

prevence kriminality.  

 

Následně byly diskutovány další možnosti čerpání dotací, např. operační program Vzdělávání 

pro konkurenceschopnost. JUDr. Radan Večerka informoval komisi o možnosti čerpat dotace 

z programu ROP. 

 
 

7.  Přehled o počtech žáků na základních školách a v mateřských školách v Karlových Varech 

 

Tajemnice komise předala členům zpracované přehledy o počtu žáků v základních školách a 

mateřských školách v Karlových Varech podle statistických výkazů zpracovaných k datu 30. 09. 2013. 

Bylo konstatováno, že počty se mírně zvyšují u základních škol, u mateřských škol došlo k drobnému 

poklesu dětí. 

 

 

8. Různé, diskuze 

 

 Mgr. Jana Petříková na minulém jednání komise připomněla v minulosti úspěšnou vánoční 

akci – zdobení stromků na pěší zóně u hlavní pošty. Každá škola a školka vyzdobila jeden 

vánoční stromek. V rámci trhů v roce 2012 se již zdobení stromků neuskutečnilo. V této 

souvislosti byla oslovena školská zařízení, zda mají zájem se této akce zúčastnit. Podle zájmu 

bude následně postupováno v rámci příprav Vánočních trhů 2013.   

 

 Mgr. Hana Janischová poskytla informace z porady ředitelů mateřských a základních škol, 

která se uskutečnila dne 08. 10. 2013. Z této porady vyplynulo, že by školy uvítaly pomoc při 

výběrových řízeních a rovněž by uvítaly možnost zaměstnat na škole psychologa.  

 

 Mgr. Hana Janischová seznámila členy komise se změnami v novém Jednacím řádu komisí 

Rady města Karlovy Vary, který je účinný od 1. 11. 2013. Všem členům komise zaslala 

tajemnice komise tento nový jednací řád v elektronické podobě. 

 

 Základní školy se aktivně zapojují do projektů pořádaných Karlovarským symfonickým 

orchestrem a v rámci výuky navštěvují výchovné koncerty.  Karlovarský symfonický orchestr 

vybírá vstupné 50,- Kč za každé dítě. V současné složité ekonomické situaci se pro mnoho 

rodin jedná o poměrně velkou finanční částku. Členové komise se zabývali otázkou, zda by 

příspěvková organizace města neměla pro další příspěvkové organizace města poskytovat 

služby za symbolickou částku, případně zdarma. 



 

 

 

 

Komise ŠVD doporučuje radě města upravit Zřizovací listinu příspěvkové organizace Karlovarský 

symfonický orchestr ve smyslu, aby pořádání výchovných koncertů 2x ročně zdarma pro školy 

zřizované Statutárním městem Karlovy Vary bylo povinností v rámci poskytovaného provozního 

příspěvku města.     

 pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula, Mgr. Vladimír Hůrka,                   

JUDr. Radan Večerka, Věra Bartůňková 
proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 Paní Věra Bartůňková po vzoru Studentského parlamentu navrhuje, aby byl zřízen Senior  

parlament, jelikož i tito občané města mají mnoho problémů, které je třeba s vedením města 

diskutovat a řešit.  

 Paní Věra Bartůňková informovala členy komise o úspěchu projektu „Velryba Varyba“ 

v rámci Semináře Smart – konference na podporu interaktivní výuky a současně ocenila práci 

autorky projektu Mgr. Štěpánky Šťastné.    

Komise ŠVD doporučuje radě města zohlednit toto ocenění v rámci dotačního řízení a rozdělování 

finančních prostředků na podporu jednotlivých projektů v roce 2014. 

 

pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula, Mgr. Vladimír Hůrka,                           

JUDr. Radan Večerka, Věra Bartůňková 
proti:  nikdo   

zdržel se: nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Termín příštího jednání komise bude dne 11. 12. 2013 od 15.00 hodin v ZŠ Karlovy Vary, 

Truhlářská 19. 

 

 

 

Dne: 24. 10. 2013 

 

Zapsala: Helena Volková      ____________________          

         

         

         ____________________ 

   Mgr. Hana Janischová 

    předsedkyně komise 


